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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2020-12-17, § 16 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 17 december 2020 kl. 16.30 – 16.55 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justering Tisdagen den 22 december 2020, §§ 1-42, 44-55 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 17 december 2020, §§ 43 

  

 

 

Johan Nilsson Maria-Elsa Salvo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Nilsson (M) ordföranden  
Maria-Elsa Salvo (S) vice ordföranden  
   
Peter Backlund (L)  
Hampus Rubaszkin (MP) §§ 1-17, 19-55   
Susanne Wicklund (C) 
Christina Wallmark (SD) §§ 1-52   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Torsten Lindström (KD) för Annika Elmlund (M) 
Catharina Gabrielsson (V) för Clara Lindblom (V) 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Johan Castwall, Maria Kjellman Wall samt 

borgarrådssekreteraren Daniel Carlsson-Mård och personalföreträdaren 

Luis Lopez §§ 1-5. 
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 § 16 
Överenskommelse om exploatering med försäljning 
respektive tomträtt, för bostäder inom fastigheten Akalla 
4:1 i Kista med Byggvesta AB, Index Invest International 
AB, Arkvision AB, Stockholms kooperativa 
Bostadsförening SKB, Skolfastigheter i Stockholm AB 
och SSM Bygg och Fastighets AB. Genomförandebeslut  
Dnr E2020-00370 
 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet 

av exploatering inom Akalla 4:1 omfattande investerings-

utgifter om ca 603 mnkr och investeringsinkomster om 

0,3 mnkr samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner 

genomförandet och ger exploateringsnämnden, genom 

exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra projektet. 

2 Exploateringsnämnden godkänner för sin del försäljning av 

mark inom Akalla 4:1 till Index Invest International AB med 

dotterbolag, med en försäljningsinkomst om cirka 114 mnkr 

samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner försäljningen 

och ger exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, 

i uppdrag att träffa erforderliga avtal. 

3 Exploateringsnämnden godkänner för sin del försäljning av 

mark inom Akalla 4:1 till Arkvision AB med dotterbolag, 

med en försäljningsinkomst om cirka 107 mnkr samt föreslår 

att kommunfullmäktige godkänner försäljningen och ger 

exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i 

uppdrag att träffa erforderliga avtal. 

4 Exploateringsnämnden godkänner för sin del försäljning av 

mark inom Akalla 4:1 till SSM Bygg och Fastighets AB med 

dotterbolag, med en försäljningsinkomst om cirka 109 mnkr 

samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner försäljningen 

och ger exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, 

i uppdrag att träffa erforderliga avtal. 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 26 november 

2020. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
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Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Johan Nilsson (M), Peter Backlund (L), Hampus 

Rubaszkin (MP), Susanne Wicklund (C), Torsten Lindström 

(KD), vice ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) och Christina 

Wallmark (SD) föreslår (se beslutet). 

 

2) Catharina Gabrielsson (V) föreslår att nämnden beslutar att 

återremittera ärendet enligt följande: 

 

Vänsterpartiet efterlyste redan tidigt i processen kring detta 

ärende att vi hade velat se en högre andel hyresrätter i detta 

projekt, liksom fler markanvisningar till allmännyttiga 

bostadsbolag i syfte att bygga till exempel Stockholmshus. 

Kista som stadsdel domineras av bostadsrätter – samtidigt 

som bristen på hyresrätter med överkomliga hyror är mycket 

stor i stadsdelen, liksom i staden i sin helhet.  

 

Vi ser även ett behov att från stadens sida i högre utsträckning 

styra fördelningen av lägenhetsstorlekar i projekten. För 

aktörernas sida är det mest ekonomiskt rationellt att bygga 

mindre lägenheter, eftersom dessa ger högst avkastning per 

kvadratmeter. Samtidigt vet vi att trångboddheten bland 

barnfamiljer i staden är omfattande, inte minst på Järva där 

över 30 procent av hushållen är trångbodda. Staden bör därför 

i högre utsträckning ställa krav på byggaktörerna att även 

bygga större lägenheter, företrädesvis hyresrätter med 

överkomliga hyror vilket är den boendeform som trångbodda 

hushåll framförallt har möjlighet att efterfråga.  

 

Vi vill därför att kontoret ser över fördelningen av 

lägenhetsstorlekar i förhållande till behovet i stadsdelen med 

omnejd, snarare än att enbart konstatera att aktörerna 

framförallt planerar för mindre lägenheter.  

 

Vidare ser vi utemiljön som en självklar del av det 

pedagogiska rummet i förskolan, och därför behöver 

förskolegårdarnas storlek och lämplighet beaktas redan i 

byggprocessens tidiga skeden. Barn behöver god plats för lek, 

rörelse och utevistelse. Tyvärr saknas i ärendet uppgifter om 

såväl skol- som förskolegårdarna, samtidigt som en av de 

planerade förskolorna har placerats i bottenvåningen av ett 

flerfamiljshus. Vi vet av erfarenhet att förutsättningarna att 

tillskapa förskolegårdar som håller en hög lekvärdesfaktor är 

betydligt bättre när förskolan är friliggande, varför vi vill 

uppdra åt kontoret att återkomma med en alternativ placering 

av förskolan. 

 
Beslutsgång i delen om återremiss 
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Ordföranden Johan Nilsson (M) ställer förslaget att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner 

att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Johan Nilsson (M) finner därefter att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 
Reservation 

Catharina Gabrielsson (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag om återremiss. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Maria Kjellman Wall 
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